



STATEMENT

Diplomatic Conference on Genetic Resources and Associated Traditional Knowledge, Geneva, May 13-24, 2024

The South Centre, the intergovernmental organization of developing countries, appreciates the efforts made in elaborating the Basic Proposal. This proposal, however, can and should be improved in many respects, such as the following:

- The treaty should make it clear that it sets minimum standards, including regarding the scope of the disclosure requirement and the sanctions for non-compliance with access and benefit sharing regulations.
- Specify that the disclosure should be made in the patent applications themselves and thereby ensure that the disclosed information is published.
- Clarify the applicability of the disclosure requirement to digital sequence information, as misappropriation in many cases can take place without access to a physical sample.
- Establish a specialized website administered by WIPO to receive and store communications from patent offices on patent applications containing claims on genetic resources or associated traditional knowledge. Without a mechanism of this type, it will be almost impossible for governments and communities to monitor such claims in multiple jurisdictions.

Information systems may be useful to improve patent examination. This is, however, an issue that needs to be addressed at the national level. The focus of the current negotiations should be the establishment of an international mandatory disclosure requirement.

We wish all members success in the negotiations and note, finally, that the search for consensus should not impede adopting a treaty that provides tools to effectively address misappropriation of genetic resources and the associated traditional knowledge.

En español:

El Centro del Sur, organización intergubernamental de países en desarrollo, aprecia los esfuerzos realizados en la elaboración de la Propuesta Básica. Sin embargo, esta propuesta puede y debe mejorarse en diversos aspectos, como los siguientes:

- El tratado debería dejar claro que establece normas mínimas, incluso en lo que se refiere al alcance del requisito de divulgación y a las sanciones por incumplimiento de las regulaciones sobre acceso y participación en los beneficios.
- Especificar que la divulgación debe realizarse en las propias solicitudes de patente y garantizar así que la información divulgada se publique;
- Aclarar la aplicabilidad del requisito de divulgación a la información sobre secuencias digitales, ya que en muchos casos la apropiación indebida puede tener lugar sin acceso a una muestra física.
- Establecer un sitio web especializado administrado por la OMPI para recibir y almacenar las comunicaciones de las oficinas de patentes sobre las solicitudes de patentes que contengan reivindicaciones sobre recursos genéticos o conocimientos tradicionales asociados. Sin un mecanismo de este tipo, será casi imposible para los gobiernos y las comunidades supervisar dichas reivindicaciones en múltiples jurisdicciones.

Los sistemas de información pueden ser útiles para mejorar el examen de patentes. Sin embargo, se trata de una cuestión que debe abordarse a nivel nacional. Las negociaciones actuales deberían centrarse en el establecimiento de un requisito internacional de divulgación obligatoria.

Deseamos a todos los miembros éxito en las negociaciones y señalamos, por último, que la búsqueda de consenso no debería impedir la adopción de un tratado que proporcione herramientas para abordar eficazmente la apropiación indebida de los recursos genéticos y los conocimientos tradicionales asociados.